

# 國立交通大學通識課程修習辦法

## National Chiao Tung University Guidelines for General Education Curriculum Study

106年6月8日 105學年度第4次教務會議核備

Approved for Reference by the fourth Academic Affairs Meeting of Academic Year 2016 on June 8, 2017

第一條 國立交通大學（以下簡稱本校）共同教育委員會為保障學生修習通識課程之權益，並提供教學單位開課之依據，特訂定「國立交通大學通識課程修習辦法」（以下簡稱本辦法）。

Article 1 National Chiao Tung University (hereinafter referred to the NCTU) General Education Committee has developed the “National Chiao Tung University Guidelines for General Education Curriculum Study” (hereinafter referred to as the Guidelines) to protect the rights and interests of students in studying general education curriculum and provide reference for instructional units in offering the courses.

第二條 依據「國立交通大學共同課程通則」，本校通識課程包含三類，架構如下：

- (一) 核心課程（6-8學分）：由通識教育中心規劃開設課程，分為人文、社會、自然等三向度。
- (二) 跨院基本素養課程（6-8學分）：由院級課程委員會指定其他學院之專業基礎課程。
- (三) 校基本素養課程（6-10學分）：由共同教育委員會所屬課程委員會規劃開設，符合通識精神之課程。

前述課程須經共同教育委員會所屬課程委員會審核，校級課程委員會核備通過。

Article 2 According to the “National Chiao Tung University Regulations for General Education Curriculum,” NCTU general education curriculum comprises three types of framework, as described below:

- I. General Education Course (6-8 credits): designed and offered by the Center for General Education, which curriculum comprises three dimensions, including humanities, social science and natural science.
- II. General Education Course: Intercollegiate (6-8 credits): Professional fundamental curriculum delegated by NCTU Curriculum Committee to other colleges.
- III. General Education Course: Literacy (6-10 credits): designed and offered by the Curriculum Committee under General Education Curriculum, which courses conform to the philosophy of general education.

The aforementioned curriculum must undergo the review by the Curriculum Committee under General Education Committee, followed by approval by the NCTU Curriculum Committee for adoption.

第三條 學生修習通識課程須符合下列原則：

- (一) 核心課程：106學年度以後入學之學士班學生，須依各學院不同規定修習必選向度課程，最低學分數規定如下表：

Article 3 Students taking general education courses must meet the following requirement:

- I. General Education Course: Undergraduate enrolled after academic year 2017 shall study curriculum with compulsory dimension according to the different requirement of colleges. The requirement for minimum credits is listed in the following table:

學院 College	向度 Dimension	人文 Humanities	社會 Social Science	自然 Natural Science
電機、資訊、理、工、生科 Electric and Mechanical, Information, Physics, Engineering, and Biology Department		6（每向度至少1門） 6（at least one course per dimension）		0
管院（工管、運管） Management College (Engineering		2	2	2

Management and Transportation Management			
管院（管科、資財）、客家 Management College (Management Science and Information Management and Finance), Hakka		2	4
人社 Humanities and Social Sciences	0	2	4

單位：學分數 Unit: Credits

- (一) 跨院基本素養課程：學生得自由選修就讀學院所認列之本類課程。
- (二) 校基本素養課程：學生得自由選修本類課程，惟若選修學生本身就讀學院開設之通識基本素養課程，不得採計為通識課程。

第（二）、（三）項通識課程之學分數採計與原課程學分數相同。

- II. General Education Course: Intercollegiate: Students are free to take electives from the major curriculum recognized by the college where students are enrolled.
- III. General Education Course: Literacy: Students are free to take this type of courses as electives. Nonetheless such courses may not be counted towards general education curriculum if the elective is a fundamental quality curriculum of generation education offered by the college where the students are enrolled.

The credits in II and III general education curriculum shall adopt the same credits as original curriculum.

第四條 經認可為通識課程者，如為學生畢業所屬學系之規定必選修課程，不得採計為通識課程學分。

Article 4 In case the courses accredited as general education curriculum are the compulsory courses of the department where the students graduate, such courses may not be counted towards the credits for general education curriculum.

第五條 外國學生依「國立交通大學學士班外籍生共同課程通則」規定辦理。

Article 5 International Students shall comply with the provisions prescribed under “National Chiao Tung University Regulations for General Education Courses of Undergraduate International Students” for processing.

第六條 本辦法經共同教育委員會討論審議，並送校課程委員會審議通過及教務會議核備後實施，修訂時亦同。

Article 6 These Guidelines will be discussed and reviewed by General Education Committee and then submitted to the NCTU Curriculum Committee for review with adoption and the approval by the Academic Affairs Meeting prior to implementation. The same procedures shall apply to revision.